
П
РЕЗИДІЯ РАДИ профспілки реко�
мендувала дорожнім профоргані�

заціям висувати новообраних голів
профсекцій до складу Ради профспіл�
ки наступного скликання, аби у вищо�
му профоргані були профспілкові
представники працівників усіх госпо�
дарств. Особливого значення це набу�
ває, зважаючи на заплановані зміни в
структурі Укрзалізниці.

На засіданнях профсекцій розгляну�
то низку важливих питань. Зокрема,
проаналізовано інформацію представ�

ників відповідних головних управлінь
Укрзалізниці про актуальні питання
роботи господарств та проблематику
першочергових заходів з реформуван�
ня галузі.

Також члени профсекцій висунули
конкретні пропозиції до відповідних
главків.

Приміром, колійники запропонували
Головному управлінню колійного гос�
подарства Укрзалізниці разом із главка�
ми кадрової і соціальної політики та
охорони і організації праці розглянути

можливість присвоєння чергового роз�
ряду працівнику після 3–6 місяців його
роботи монтером колії 2 розряду.

Члени профсекції працівників па�
сажирського господарства переко�
нані у необхідності вирішення пи�
тання обладнання пасажирських
вагонів холодильниками та мікро�
хвильовими печами для забезпе�
чення зберігання продуктів харчу�
вання та можливості приготування
їжі працівниками поїзних бригад у
зв’язку із вилученням зі схем діючих
поїздів вагонів�ресторанів та ваго�
нів�буфетів.

Профсекція примісь�
ких пасажирських пере�

везень наполегливо запропонувала
профільному Главку ще раз уважно
розглянути пропозиції щодо поліп�
шення роботи працівників структур�
них підрозділів господарства, викла�
дені в «Програмі усунення наявних
проблем, які були висвітлені на з’їзді
машиністів локомотивів 18.10.2007 р.»
та «Плані заходів щодо реалізації кри�
тичних зауважень і пропозицій, ви�
словлених учасниками засідання Ради
профспілки залізничників і транспорт�
них будівельників України 31 березня
2011 року».

Інф.  і фото «ВІСНИКА»

Збільшено 
розмір 

добових
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ІДПОВІДНО до телеграф�
ної вказівки (№ Ц�2/107

від 31.08.2011 р.) Генераль�
ного директора Укрзалізниці
В.КОЗАКА з 1 жовтня п. р.
відшкодування витрат на
відрядження в межах Укра�
їни працівникам залізнич�
ного транспорту встанов�
люється в розмірі 50 грн.

ДО ТЕМИ
Консультації та переговори з
Укрзалізницею щодо нового
розміру добових при відря�
дженнях фахівці Ради проф�
спілки вели з квітня п. р., коли
набрав чинності III розділ По�
даткового Кодексу, яким бу�
ло встановлено граничні нор�
ми добових. 
Тож констатація факту свід�
чить про конструктивне вирі�
шення проблемних питань у
рамках соціального діалогу.

Відділ інформації 
Ради профспілки
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«До Херсонського теркому профспілки
звернулися 22 працівники Каховської ди�
станції колії. Перебуваючи у відрядженні в
Одеській дистанції колії з 10 січня до 10 лю�
того п. р., згідно з відповідними наказами
вони виконували роботу у вихідні дні 15 і
29 січня, яку їм мали оплатити в подвійному
розмірі, що не було зроблено. За результа�
тами реагування на подання правового інс�
пектора праці Ради профспілки на Одеській
залізниці Л.КАРПЕНКА каховським колій�
никам виплачено за роботу у вихідні дні
6 тис. грн.», – повідомив ПРЕС�ЦЕНТР
Херсонського теркому профспілки.

«Существенную помощь оказали право�
вые инспекторы труда Совета профсоюза на
Донецкой железной дороге профорганиза�
циям Луганского региона. Благодаря их
вмешательству защищены трудовые права
559 работников. Так, по итогам проверок
руководителям структурных подразделе�
ний внесено 18 представлений об устране�
нии 221 нарушения трудового законода�
тельства, 201 из них уже устранено. Отмене�
но шесть незаконно изданных приказов, а в
12 внесены изменения, возвращено недо�
плаченных 158,9 тыс. грн., в том числе за
1,4 тыс. часов, скрытых от оплаты», – сооб�
щила заместитель председателя Луганской
территориальной профорганизации
Любовь ГОРБЕЛЕВА.

«По инициативе профкома станции
Ильичевск и по настоянию объединенного
профкома проведена аттестация рабочих
мест приемосдатчиков грузов и составите�
лей поездов четвертого района Ильичев�
ского порта. Им была установлена доплата
4 % за вредные условия труда, и эти работ�
ники стали обеспечиваться молоком. Соот�
ветствующее дополнение внесено в колдо�
говор.
Оперативно решен также вопрос о восста�
новлении выслуги лет (согласно приказу
Укрзализныци от 1.07.2011 г., № 383�Ц) по
обращениям двух дежурных по станции По�
пелюхи и товарного кассира станции Сара�
та», – сообщила председатель ОПК Одес�
ской дирекции железнодорожных перево�
зок Елена ПЕТРИК.

Профспілка допомогла

5 вересня Голова ФПТУ, Голова
профспілки В.Ткачов взяв участь у
зустрічі представників всеукра�
їнських профспілок з Головою
Верховної Ради України В.Литви�
ном. Підсумком зустрічі стала до�
мовленість про регулярну спів�
працю представників профспілок і
керівництва парламенту та сис�
темну роботу на рівні профільних
комітетів Верховної Ради.

7–10 вересня провідний фахівець
відділу соціально�трудових відно�
син та побутової роботи Я.Маль�
ський взяв участь у семінарі на те�
му: «Колдоговірні відносини та со�
ціальне партнерство як засіб за�
хисту соціально�економічних та
правових інтересів працівників, а
також підвищення ефективності
роботи профспілки», організова�
ному МКПЗ у Бішкеку (Киргизія),
та презентував відео�доповідь
про роботу профспілки залізнич�
ників і транспортних будівельни�
ків України у цьому напрямі.

8 вересня Голова профспілки
В.Ткачов взяв участь і виступив на
звітно�виборній конференції до�
рожньої профорганізації Донець�
кої залізниці (стор. 2).

8–11 вересня перший заступник
Голови профспілки М.Сінчак,
який є членом оргкомітету XVII
Спартакіади трудящих промисло�
вої сфери та транспорту, і завіду�
вач відділу соціально�трудових
відносин та побутової роботи
О.Мушенок взяли участь в органі�
зації та проведенні всеукраїнсь�
ких змагань. У Спартакіаді взяла
участь збірна команда профспілки
(стор. 1).

14 вересня перший заступник
Голови профспілки М.Сінчак взяв
участь і виступив на звітно�вибор�
ній конференції профорганізації
«Укррефтрансу».

Профсекції Ради профспілки у новому складі  почали роботу…

ЕНЬ ЗА ДНЕМ

ДДДД Хроніка подій

Сьогодні «ВІСНИК» 
відкриває нову тематичну
рубрику, адже попереду –
VI з’їзд і ювілей 
профспілки…

стор. 2

До ювілею...

Новітня історія 
профспілки:

20 років
у незалежній  Україні

•

«Розв'язання
гострих
проблем
потребує
спільних
зусиль!..»

2266  ссееррппнняя  22001111  рр..,,  пленарне засідання  профсекцій
працівників медичних, навчальних закладів 
і служб перевезень та комерційної роботи

3300  ссееррппнняя  22001111  рр..,,
засідання профсекції працівників колійного господарства

Спілкування Голови профспілки В.ТКАЧОВА з колегами
тривало й під час перерви між засіданнями… 

На знімку ліворуч — голова профорганізації Одеської
дистанції сигналізації та зв'язку Л.ОМЕЛЮТА 

Рада профспілки наприкінці серпня провела засідання професійних сек�
цій. «ВІСНИК» (№ 16 (579)* 31 серпня 2011 р.) інформував про організаційні
зміни, які в них відбулися: було переобрано голів, заступників і секретарів
секцій.

В
АГОМИЙ внесок у здобутки збір�
ної зробили волейболісти: ко�

манда вправно обійшла всіх суперни�
ків і отримала право зійти на найви�
щу, «золоту» сходинку п’єдесталу!

Не відставали залізничники і в ін�
ших змаганнях. Приміром, завоювали
три «золота» в індивідуальних зма�
ганнях з легкої атлетики (двічі відзна�
чилася інструктор�методист з фізкуль�
тури по Дніпропетровському регіону
Л.Ходасевич, а також інструктор�ме�
тодист фізкультурно�оздоровчого
комплексу Нижньодніпровськ�Вузол
В.Попко), маємо весь набір медалей з
армрестлінгу – золоту, срібну і брон�
зову (нагороди, відповідно, у монтера
Миколаївської дистанції колії Є.Лиса�
кова, інженера технічного відділу ло�
комотивного депо Дніпропетровськ
Д.Кучера і слюсаря з ремонту рухомо�
го складу вагонного депо Миколаїв
Д.Щербини), а з гирьового спорту
«золото» – у сигналіста району кон�
тактної мережі дистанції електропос�

тачання Волноваха Д.Ша�
бельника та два «срібла» – у
монтера П’ятихатської ди�
станції колії О.Іваненка й опе�
ратора дефектоскопного віз�
ка Красноармійської дистан�
ції колії В.Білицького. Також
за нами – друге місце з на�
стільного тенісу серед жінок
(в інструктора дорожнього
спортивно�фізкультурного клубу «Ло�
комотив» Південно�Західної залізниці
О.Чиченьової) і третє – серед чолові�
ків (у бригадира Ужгородської ди�
станції колії І.Бірова). Маємо і «брон�
зу» з шахів, яку виборов працівник
Сімферопольсь�
кого пасажирсь�
кого вагонного
депо М.Павлов.

Щоправда, не
дуже впевнено
виступили фут�
болісти: заліз�
ничники слав�

ляться грою на траві, а змагання про�
водилися у футзалі...

Варто також відзначити потенціал
наших гравців: останнім часом скоро�
тилася кількість спортивних заходів, у
яких вони беруть участь, а отже, по�

меншало і можливостей «зі�
гратися» та в серйозних умо�
вах покращити майстер�
ність. Проте залізничники
намагаються високо трима�
ти планку своїх досягнень і,
попри все, їм це вдається.

Профспілка всебічно під�
тримує спортсменів�заліз�
ничників, це один із важли�
вих напрямів роботи усіх
профорганізацій: організо�
вуються і проводяться зма�

гання, за можливості надається допо�
мога з придбання форми, інвентарю
тощо.

Рада профспілки висловлює по�
дяку керівництву Укрзалізниці, яке
надало підтримку з екіпірування
збірної команди профспілки, а та�
кож начальникам залізниць – за
створення умов для тренувань
спортсменів та вирішення органі�
заційних питань. Це також відіграло
роль у здобутках нашої команди.

Інф. «ВІСНИКА»

Збірна команда профспілки залізничників і транспортних
будівельників посіла третє загальнокомандне місце 
у XVII Всеукраїнській міжгалузевій Спартакіаді 
трудящих промислової сфери та транспорту, 
що відбувалася 8–11 вересня в Алушті.
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Шановні 
колеги, друзі!

І
СТОРІЯ профспілкового руху
залізничників і транспортних

будівельників розпочалась у
далекому 1905�му... У 2005 ро�
ці урочисто відзначено сторіч�
ний ювілей, до якого Рада
профспілки видала книгу
«100 років на захисті трудя�
щих».

На особливу увагу заслуговує новітня історія профспілки заліз�
ничників і транспортних будівельників у незалежній Україні – з дня
її створення. 

Ця знаменна для нас дата – 23 січня 1992 року.
Відтоді минає 20 років...
Надбанням історії стали перші акції протесту, трудові спори з

Укрзалізницею, Мінтрансом, Кабміном, мітинги і пікетування Кабі�
нету Міністрів, Верховної Ради. Всі ці дії були спрямовані на захист
соціально�економічних інтересів працівників — членів профспілки. 

Для зміцнення наших лав у відстоюванні прав та інтересів спіл�
чан ми продовжуємо робити впевнені кроки і доводимо це конк�
ретними справами.

Так, все це – сучасна історія профспілки. Справді, багато чого
вдавалося досягти у вирішенні принципових питань на користь
людини праці. Проте профспілка не спочиває на лаврах. Тому що
щодня виникають нові проблеми...

Ми бачимо шляхи їх подолання й упевнені в тому, що, спираю�
чись на історичний досвід, традиції, а також на нашу згуртованість
і боєздатність, відданість ідеалам профспілкового руху, спромож�
ні мобілізувати сили всіх профспілкових ланок у подальшій плідній
роботі для надійного захисту інтересів трудящих, їхніх законних
прав і соціальних гарантій.

З повагою

Починаючи з сьогоднішнього номера, у «ВІСНИКУ» публі�
куватиметься опис головних подій, що увійшли в новітню
історію профспілки залізничників і транспортних будівель�
ників у незалежній Україні.
Але спочатку був напружений організаційний період,
окреслений травнем 1990�го – січнем 1992 року...

НАПЕРЕДОДНІ

П
ОЧАТКОМ процесу створення профспілки залізничників і
транспортних будівельників у сучасній Україні можна вважати

засідання лідерів дорожніх комітетів профспілки, що проходило в
Києві 17 травня 1990 року. У засіданні взяли участь голови коміте�
тів профспілки залізниць: Донецької – А. В. Чорномаз, Львівської
– Ф. М. Томчук, Одеської – Л. І. Кірюшин, Південної – А. М. Бич�
ков, Південно�Західної – М. О. Голованюк, Придніпровської –
М. М. Крайняк.

Тоді було прийнято рішення про створення Координаційної ра�
ди голів дорожніх комітетів профспілки для координації організа�
ційної, економічної та соціальної діяльності дорпрофсожів, яку
очолив А.Чорномаз.

Час диктував необхідність визначитися щодо подальших відно�
син як з Федерацією профспілок України, так і з профспілковим
центром у Москві.

Координаційна рада від самого початку брала активну й конст�
руктивну участь у формуванні національного профспілкового цен�
тру України. Так, на XV з’їзді профспілок України восени цього ж
року голова Координаційної ради А.Чорномаз разом із керівника�
ми інших галузевих профспілок підписали Декларацію про ство�
рення Федерації профспілок України (ФПУ).

Водночас із участю у формуванні незалежних українських
профспілок наші дорожні організації брали участь у підготовці до
XХV з’їзду профспілки залізничників і транспортних будівельників
СРСР. Протягом першої половини 1991�го дорпрофсожі України
проводили активні консультації з метою знайти правильне рішен�
ня щодо подальшої спільної роботи.

Потужним поштовхом, що прискорив цю роботу, стали
політичні події наприкінці 1991 року в Москві. Спроба дер�
жавного перевороту, що увійшла в історію як
«августовский путч», значно прискорила процеси переос�
мислення ролі і місця України в Союзі, розпад якого після
серпневих подій став невідворотним фактом. Верховна
рада Української РСР прийняла Постанову «Про проголо�
шення незалежності України». На таке рішення не могли
не відгукнутися і профспілкові організації залізничного
транспорту.

За пропозиціями дорожніх комітетів профспілки
26–27 вересня 1991 року в Донецьку відбулася знакова по�
дія – спільне засідання президій дорпрофсожів усіх заліз�
ниць України, на якому було прийнято постанову про
створення професійної спілки залізничників і транспорт�
них будівельників України і проведення 23–24 січня
1992 року у Києві Установчого з’їзду. Створено оргкомітет
з підготовки до з’їзду, який очолив А.Чорномаз. Створено
комісію з розробки проекту Статуту профспілки, визначе�
но порядок фінансування підготовки і проведення Уста�
новчого з’їзду профспілки…

Новітня історія профспілки:
20 років у незалежній  Україні

Весомые итоги — основа для старта...

8 вересня відбулася 
звітно�виборна
конференція 
дорожньої 
профспілкової 
організації Донецької
залізниці

На звітно�виборних конференціях головою дорожньої
профорганізації Донецької залізниці обрано Вадима
БУБНЯКА, заступниками — Анатолія ТРОФИМОВА і

Сергія ЛІСОВОГО; ГОЛОВОЮ Запорізької територіальної профорганізації — Анатолія КАЛІБЕРДУ,
заступником — Миколу КОМЛІЧЕНКА.
Щиро вітаємо колег з цією важливою подією в житті та бажаємо нових успіхів на ниві захисту
прав та інтересів спілчан.

Вітаємо з обранням!

2011'й — рік звітів і виборів у профспілці під гаслом:
«Сильний лідер — сильна профорганізація» 
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Далі буде

Голова профспілки
Вадим ТКАЧОВ

М
ЕРОПРИЯТИЕ состоялось в
Доме науки и техники ло�

комотивного депо Ясиноватая.
В нем приняли участие Предсе�
датель ФПТУ, Председатель
профсоюза железнодорожни�
ков и транспортных строителей
В.Ткачев, первый заместитель
председателя Донецкого об�
ластного Совета профсоюзов
В.Шендрик, и. о. началь�
ника Донецкой дороги
А.Заруба, руководители
служб и дирекций ма�
гистрали. Среди почет�
ных гостей – бывший на�
чальник Донецкой доро�
ги А.Кожушко, стоявший
у ее штурвала более 13
лет, и депутат украинско�
го парламента
трех минув�
ших созывов
А.Хунов.

За достой�
ный вклад в
р а з в и т и е
партнерских
отношений с
дорпрофсо�
жем, разви�
тие матери�
ально�техни�
ческой базы санаториев�про�
филакториев и детских здрав�
ниц начальник Донецкой до�
роги Н.Рогов награжден Сове�
том профсоюза Почетным зна�
ком «За заслуги перед проф�
союзом». Примечательно, что
этой высшей профсоюзной
награды из хозяйственных ру�
ководителей раньше был удо�
стоен только Г.Кирпа.

Основное внимание делега�
тов и приглашенных было обра�
щено на доклад председателя
дорожной профорганизации
Н.Свистунова о работе за отчет�
ный период. Он проанализиро�
вал деятельность дорпрофсожа,
акцентировав внимание на ре�
шении наиболее актуальных и
проблемных задач.

В частности, отмечено, что,
несмотря на выпавший на это
время сложный кризисный пе�
риод, приоритетным направле�
нием и для руководства доро�
ги, и для дорпрофсожа остава�
лось обеспечение жизнедея�
тельности магистрали. В пери�
од экономического кризиса на
дороге был не только сохранен,
но и приумножен социальный
пакет за счет внедрения негосу�
дарственного пенсионного
обеспечения, страхования от
несчастных случаев на произ�
водстве, увеличения выплат ве�
теранам, уходящим на пенсию.
Сохранен и контингент работа�
ющих. Столь необходимой оп�
тимизации штата удалось дос�
тичь исключительно благодаря

естественному оттоку работаю�
щих, а также за счет Програм�
мы занятости и расширения
подсобно�вспомогательной де�
ятельности, стимулирующих
выплат работникам, уходящим
на пенсию. Благополучная со�
циальная ситуация во многом
способствовала стабильной ра�
боте коллектива.

Показательным примером
стал 2010 год, когда коллектив
был признан победителем в от�
раслевом соревновании среди
железных дорог Украины. До�
бавляет позитива в общей кар�
тине и тот факт, что рост сред�
ней заработной платы за пяти�
летие составил 113 %, по ее
уровню Донецкая уверенно ли�
дировала все эти годы.

За отчетный период в до�
рожный колдоговор внесено
79 дополнений и изменений, а
всего в социальный пакет вло�
жено средств на сумму около
1,9 млрд грн.

Н.Свистунов отметил, что
значительно улучшены усло�
вия и охрана труда, производ�
ственный быт. Достаточно ска�
зать, что в этот важнейший
сектор деятельности вложено
почти 209 млн грн., что превы�
шает план на 52 %. Сущест�
венный вклад в это дело внес�
ла техническая инспекция тру�
да Совета профсоюза на До�
нецкой железной дороге. Про�
ведены проверки 1425 струк�
турных подразделений, по их
результатам выдано 1333
представления об устранении
свыше 14,5 тыс. нарушений
норм и правил охраны труда;
приостанавливалась работа
1583 единиц оборудования до
устранения выявленных нару�
шений. Заслуживает внима�
ния и то, что Донецким обл�
совпрофом обобщен опыт ра�
боты дорпрофсожа по органи�

зации общественного контро�
ля за охраной труда, который
широко внедрялся в других
отраслях.

Надежно защищались трудо�
вые права членов профсоюза.
Впечатляют показатели работы
правовой инспекции труда Со�
вета профсоюза: с 2006 года
удалось защитить трудовые
права свыше 37,5 тыс. работни�
ков, в том числе 44 – в судах;
возвращено незаконно удер�
жанных или недоплаченных
5,427 млн грн. 

Правовыми инспекторами
труда внесено 1195 представ�
лений работодателям по
устранению почти 7 тыс. нару�
шений трудового законода�
тельства.

Отчетное пятилетие стало
показательным и по укрепле�
нию материально�техничес�
кой базы дорожных оздорови�
тельных объектов и загород�
ных учреждений отдыха де�
тей. К примеру, в пансионате
«Урзуф» на Азовском побере�
жье капитально отремонтиро�
ваны три спальных корпуса на
500 мест и четыре корпуса на
240 мест, реконструирована
столовая и неузнаваемо пре�
образился пляж. Заканчивает�
ся строительство новых очист�
ных сооружений. В детской
здравнице «Буревестник»
спальные корпуса оборудова�
ны автономным газовым отоп�
лением, установлена система
по очистке воды. За пять по�
следних лет оздоровлено свы�
ше 41 тыс. трудящихся и
39,5 тыс. детей.

Почти три года совместно с
Международной обществен�
ной организацией «Социаль�
ные инициативы по охране
труда и здоровья» дорпроф�
сожем внедрялся проект
«Профилактика ВИЧ/СПИДа
на Донецкой железной доро�
ге». В рамках этой программы
впервые на магистралях Укра�
ины 52 тренера из профакти�
вистов проинформировали

12,5 тыс. работающих желез�
нодорожников по вопросам
противодействия этим соци�
ально опасным заболеваниям.
Кроме того, трем медицин�
ским учреждениям дороги бы�
ли предоставлены бинокуляр�
ные микроскопы для выявле�
ния туберкулеза на ранних
стадиях и 1000 быстрых тестов
для определения ВИЧ�инфек�
ции. Ход и успешные резуль�
таты проекта освещались на
национальных и международ�
ных конференциях.

Делегаты сошлись во мне�
нии, что выпавшая на долю
профорганизации пятилетка
была насыщена непростыми
событиями. Однако это ничуть
не пошатнуло прочную соци�

альную базу трудового коллек�
тива, которая не просто устоя�
ла, но и заметно упрочила свои
позиции.

Работа дорожного комитета
профсоюза признана удовлет�
ворительной.

Избран новый состав дор�
профсожа и его президиум.
Председателем дорожной
профорганизации избран
В.Бубняк – председатель Луган�
ской территориальной проф�
организации, а заместителями
– А.Трофимов и С.Лесовой.

Сложивший полномочия
Н.Свистунов принял в свой ад�
рес множество теплых слов бла�
годарности от делегатов и гос�
тей конференции за многолет�
нюю принципиальную и само�
отверженную работу на проф�
союзной ниве, огромный вклад
в профсоюзное движение же�
лезнодорожников Донбасса. В
заключение была продемонст�
рирована слайдовая подборка,
посвященная трудовой биогра�
фии подлинного профсоюзного
лидера с настоящей рабочей за�
калкой, которым был и остается
Николай Трофимович.

Юлия СВЕРДЛОВА, 
заведующая отделом 

дорпрофсожа Донецкой 
магистрали, внештатный 

корреспондент «ВІСНИКА»

Все последнее пятилетие профсоюзная организация До�
нецкой железной дороги уверенно стояла на защите со�
циальных основ и гарантий многотысячного трудового
коллектива. И по большинству направлений своей
деятельности не встретила ни единого нарекания со
стороны полномочных представителей профсоюзных
организаций. 
Таков один из важнейших итогов ХХIV отчетно�выбор�
ной конференции, на которой была дана оценка работе
дорожного комитета профсоюза за пятилетний период.

Рада профспілки висловила Подяку
М.СВИСТУНОВУ за його особистий внесок
у розвиток профспілкового руху. Відзначе�
но, що високий авторитет, яким користу�
ється Микола Трохимович, повага серед
спілчан, галузеві та профспілкові відзнаки
– заслужені нагороди за високий професі�
оналізм, активну позицію у захисті прав та
інтересів працівників і ветеранів галузі, не�
байдужість і розуміння потреб людини
праці, а лідерські якості є добрим прикла�
дом для виховання профспілкової молоді.

НН..  ССВВИИССТТУУННООВВ

Председателем дорожной 
профорганизации 
Донецкой магистрали
избран В.БУБНЯК
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В
СВЯЗИ с объявлением на Одес�
ской магистрали особого режи�

ма по охране труда в нашей дистан�
ции пути разработаны дополни�
тельные мероприятия.

В цехах и околотках проведены
собрания трудовых коллективов. В
информации дан конкретный ана�
лиз причин несчастных случаев,
произошедших на дороге в текущем
году. Особое внимание акцентиро�
валось, в частности, на том, что ряд

случаев произошел с нетрезвыми
работниками, а значит, коллеги по�
крывали нарушения трудовой дис�
циплины, тем самым косвенно спо�
собствуя происшествиям.

Работники ознакомлены с обра�
щением начальника дороги и пред�
седателя дорпрофсожа, главный те�
зис которого в том, что вместо прин�
ципа «реагировать и исправлять»

сегодня должен действовать другой
– «предвидеть и предупредить!».

Профком призвал профактив и
всех путейцев шире и принципиаль�
нее использовать предоставленные
законодательством возможности в
вопросах соблюдения норм охраны
труда через общественный контроль,
не проходить мимо нарушений, а не�
дисциплинированных работников

лишить коллективной поблажки «не
замечать» их проступков.

Параллельно с информационно�
разъяснительной работой прово�
дятся проверки, результаты которых
будут обсуждены на конференции
трудового коллектива 16 сентября.

Степан ДРОБЫШ,
председатель профорганизации

Одесской дистанции пути
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Из опыта
работы•

Розмір мінімальної зарплати в Україні вста�
новлено на рівні прожиткового мінімуму для
працездатної особи: з 1 квітня п. р. — 960 грн.

Індекс споживчих цін у серпні — 99,6 %,  з
початку року — 104,1 %.

Інформацію підготовлено за даними управлін�
ня статистики Укрзалізниці та Держкомстату.

З
А ПРИКЛАДОМ залізничників
утворювались пенсійні каси для

інших службовців (міністерства
юстиції, пожежної охорони, гірни�
чих інженерів, військових тощо) з
відповідними статутами.

У 1897 році в Україні успішно
функціонували понад 200 пен�
сійних кас – аналогів сучасних
НПФ.

Пенсійне забезпечення служ�
бовців того часу здійснювали:

пенсійні системи для держав�
них службовців, до яких нале�
жали:

пенсійні каси військових чи�
новників, міністерства юстиції, Ві�
домства Імператриці Марії (до ре�
чі, остання була патронесою Інсти�
туту шляхетних дівчат, розташова�

ного на вулиці
Інститутській в
м. Києві);

пенсійні каси
народних вчите�
лів і вчительок;

пенсійні каси
службовців мініс�
терства шляхів
сполучення;

пенсійні сис�
теми міст та

земств (найбільш відомими були
Чернігівська та Катеринославська
емеритальні каси, засновані, від�
повідно, у 1888 та 1896 р.р.);

пенсійні системи приватних
підприємств та об’єднань під�
приємців гірничо�видобувної
промисловості, транспорту, ма�
шинобудування (наприклад,
«Сберегательно�эмеритальная
касса служащихъ Товарищества

пароходства по Днепру и его при�
токамъ»);

пенсійні каси банків;
товариства взаємодопомоги

та страхування за професійною
або корпоративною ознакою
(наприклад, Товариство взаємо�
допомоги кадетів Сумського ка�
детського корпусу)...

Далі буде

В умовах реформування пенсійної системи України, що супроводжується
становленням єдиного в галузі Професійного недержавного пенсійного

фонду «Магістраль», не буде зайвим згадати «пенсійну» історію
залізничників, щоб зробити з неї належні висновки...

І чужому научайтесь, 
й свого не цурайтесь.

Тарас Шевченко

ППЛЛЮЮСС ддррууггаа  
ппееннссііяя

ВВИИППЛЛААТТАА  ППЕЕННССІІЙЙ

НЕДЕРЖАВНІ ПЕНСІЙНІ ФОНДИ: ДО ЗАБУТИХ ДЖЕРЕЛ...

Автор — Олександр ТКАЧ,  кандидат технічних наук, доцент

У
2011 році кількість працівників, які сплачують пенсійні внес�
ки та накопичують кошти на другу пенсію в ПНПФ «Магіст�

раль», перевищила 170 осіб. Починаючи з 2008�го, ними пере�
раховано з власної зарплати більше 327 тис. грн.

Таким чином, технологія роботи відпрацьовується і вдосконалю�
ється профспілкою – засновником Професійного недержавного
пенсійного фонду «Магістраль» з урахуванням власного досвіду.

Для захисту накопичень від інфляції та їхнього примноження,
кошти Фонду розміщуються в державні цінні папери, депозити

банків, цінні папери українських емітентів (юридичних осіб, що
здійснюють емісію (випуск) цінних паперів). Тож дохід від інвес�
тування активів фонду становив майже 70 тис. грн.

У 2010–2011 роках одноразову пенсійну виплату отримали
11 пенсіонерів, на це було спрямовано з Фонду 29 тис. грн.

Попри фінансову кризу та інші негаразди в економіці, фонд,
на відміну від інших фінансових установ, продовжує працюва�
ти, своєчасно і в повному обсязі виконує свої зобов’язання за
виплатами учасникам.

Продовження. Початок у №№ 14 — 16 (577 — 579)* 29 липня, 19 та 31 серпня п. р.

Ще раз про виплату 
надбавки за вислугу років…

На адресу Ради профспілки надходять
численні звернення від голів профкомів і
спілчан щодо застосування доповнення до
Положення «Про порядок виплати
надбавки за вислугу років працівникам
підприємств і організацій залізничного
транспорту», яке було внесено наказом
Укрзалізниці від 1.07.2011 р., № 383�Ц.

РОЗ’ЯСНЮЄ   Світлана АНІСІМОВА,
завідувач відділу економічної роботи,
організації праці і зарплати Ради профспілки:

– Положення про порядок виплати надбавки за
вислугу років працівникам підприємств і організа�
цій залізничного транспорту затверджено наказом
Укрзалізниці за погодженням з Радою профспілки
від 28.12.2001 р., № 743�Ц і є невід’ємною части�
ною Галузевої угоди. Його запроваджено з метою
закріплення кваліфікованих кадрів, забезпечення
їхньої матеріальної зацікавленості у роботі на під�
приємствах залізничного транспорту.

У попередні роки певну кількість працівників з
різних причин було звільнено з підприємств заліз�

ничного транспорту: при вдосконаленні структури
управління, ліквідації підприємств, скороченні
штату, а також через переїзд працівника в іншу
місцевість за сімейними обставинами та з інших
поважних причин. Згодом вони повернулися на
роботу в галузь і продовжують своєю працею за�
безпечувати стабільну роботу залізничного транс�
порту.

У чинному Положенні у випадках, якщо перерва
в роботі була значною, то попередній стаж роботи
на залізниці не враховувався, і працівники повинні
були при поновленні на роботі з початку набувати
залізничний стаж для виплати щомісячної надбав�
ки за вислугу років.

Враховуючи, що перерви в роботі були спричи�
нені не власним бажанням працівника звільнитися
в пошуках «кращої долі», а певними поважними
причинами, адміністрація Укрзалізниці та Рада
профспілки прийняли рішення про внесення на�
ступного доповнення до Положення: «В інших
випадках перерви залізничного стажу, визна�
чених комісією обґрунтованими для задово�
лення заяви працівника в разі влаштування на
роботу, яка дає право на отримання надбавки
за вислугу років».

Доповнення внесено до розділу 4, в якому ви�
значено причини, що не переривають залізнично�

го стажу для обчислення надбавки, але час перер�
ви в цей стаж не включається.

З урахуванням внесеного доповнення, праців�
ник може подати до комісії з установлення трудо�
вого стажу підприємства, структурного підрозділу
заяву щодо перегляду стажу, який визначається
згідно з Положенням для нарахування щомісячної
надбавки за вислугу років. Комісія, розглянувши
заяву працівника та його трудову книжку, складає
протокол, в якому визначає стаж роботи, який по�
винен бути врахований для нарахування надбав�
ки. В разі, коли комісія, розглянувши заяву праців�
ника, визнає, що перерва в роботі була об’єктив�
ною, попередньо набутий залізничний стаж зара�
ховується працівникові для обчислення надбавки
за вислугу років.

Розглянемо конкретний приклад:
«У 1985–1996 роках працівник М. працював на
залізниці. В грудні 1996�го його звільнили за 
ст. 40 п. 1 (скорочення штату), а в травні 2008�го
знову прийняли на роботу на залізничний
транспорт, де він працює і зараз».
Згідно з наказом Укрзалізниці від 1.07.2011 р.,

№ 383�Ц працівник М. може подати заяву в комі�
сію з установлення трудового стажу структурного
підрозділу, в якому працює, з проханням перегля�
нути його трудовий стаж для нарахування щомі�

сячної надбавки за вислугу років з урахуванням
раніше набутого ним стажу за період роботи на за�
лізниці, відповідно до записів у трудовій книжці.

Комісія розглядає заяву і приймає рішення: за�
рахувати період роботи у 1985–1996 роках до ста�
жу роботи для нарахування надбавки, так як звіль�
нення М. з залізничного транспорту відбулося не за
його власним бажанням, а через скорочення шта�
ту. Рішення комісії вноситься до протоколу. На під�
ставі рішення комісії видається наказ по структур�
ному підрозділу. Зазначений наказ передається в
бухгалтерію для нарахування щомісячної надбав�
ки.

У випадках звільнення працівника за власним
бажанням, крім причин, визначених за текстом
Положення (розділи 3 і 4), стаж роботи для ви�
плати надбавки за вислугу років не відновлюється.

Скарги на рішення комісій підприємств,
структурних підрозділів розглядаються комісією
зі встановлення стажу роботу, який дає право на
отримання надбавки за вислугу років, при ви�
щих організаціях, на які покладаються обов’язки
контролю за діяльністю місцевих комісій, а та�
кож встановлення стажу роботи, у визначенні
якого виникли труднощі. Рішення комісій при
вищій організації є остаточним.

«Нужно совсем ничего — желание помочь»

З
ВІТУЮЧИ перед учасниками
звітно�виборної конференції

об’єднаної профорганізації служб
Придніпровської залізниці про
роботу за п’ятирічний період, го�
лова профкому Я.Куриленко на�
голосив, що завдяки активній та
небайдужій позиції спілчан вда�
лося зробити чимало корисних і
важливих справ.

Перш за все, вповні використо�
вуючи свої повноваження, проф�
ком виконував значну роботу зі
збереження кадрового потенціа�
лу, недопущення погіршення со�

ціального становища
працівників, створення
належних умов праці
на робочих місцях,
профілактики вироб�
ничого травматизму,
оздоровлення й відпо�
чинку членів профспіл�
ки та їх дітей. По�дру�
ге, це «реанімація»
управлінської Дошки

пошани, куди щорічно напере�
додні професійного свята зано�
сяться портрети десяти найкра�
щих залізничників, яким виплачу�
ється й грошова нагорода. По�
третє, лише за останній рік проф�
ком придбав холодильник для
працівників фінансової служби і
кондиціонер – для конструк�
торсько�технологічного бюро, по�
дбав про виділення 463 дитячих
путівок у літні табори відпочинку
тощо.

Традиційними стали тематичні
вечори відпочинку, колективні

відвідування театрів, мандрівки
вихідного дня, конкурси дитячого
малюнка, виставки прикладного
мистецтва й фоторобіт, авторами
яких є управлінці. У переліку тра�
диційних спортивних заходів –
шаховий турнір пам’яті редактора
газети «Придніпровська магіст�
раль» В.Ковалюка, першість
управління з риболовлі, а також
заняття жіночої групи здоров’я,
робота футбольних секцій.

Разом із тим, на жаль, не зника�
ють і суттєві проблеми. Наприк�
лад, вражає тенденція до зростан�
ня захворюваності: у середньому
за рік «на рахунку» управлінців
понад 1,8 тис. листків непраце�
здатності.

Тож новому складу профкому
на чолі з Я.Куриленком немає нія�
кого сенсу «спочивати на лаврах»,
адже справді є над чим працюва�
ти...

Юрій ШВАЙКО, позаштатний
кореспондент «ВІСНИКА»

ВІДПОВІДАЄМО, РОЗ’ЯСНЮЄМО...

... і  сьогодення:  друга  пенсія  —  перші  кроки 
Інші

пенсійні
каси

Донецька 3394,1 3220,1
Львівська 3435,7 3115,1
Одеська 3560,1 3218,2
Південна 3422,7 3207,8
Південно�Західна 3493,4 3220,1
Придніпровська 3429,1 3162,0
По залізницях 3454,7 3190,6 

Залізниця З початку
2011 р.серпень

Середня  зарплата працівників (грн.)

...В
ФЕВРАЛЕ 2011�го го�
да председатель до�

рожной ветеранской органи�
зации В.Колесник обратился
к председателю дорпрофсо�
жа В.Грановскому с просьбой
рассмотреть вопрос об из�
брании в состав профсоюз�
ных комитетов руководите�
лей или членов ветеранских
организаций, кто принимает
активное участие в решении
проблем, касающихся защи�
ты социальных прав и инте�
ресов пенсионеров�железно�
дорожников. Положитель�
ный ответ не заставил себя
ждать, более того, такая ре�
комендация распространи�
лась не только на первички,
но и на объединенные проф�
комы, теркомы.

«Раньше как бывало: при�
дешь по какому�то вопросу, а
нужный человек уехал на ли�
нию или же занят. Приходи�
лось ждать, – поделилась
председатель совета ветера�
нов Изюмской дистанции пу�
ти Е.Савченко. – А сейчас у
нас есть свой представитель
в профкоме, а значит, время
решения того или иного во�
проса, надеемся, будет со�
кращено до минимума».

«Инициатива не нова, она
исходит из многолетнего и
эффективного сотрудничес�
тва с профкомами, – рас�
сказывает В.Колесник. –
Прежде всего, такой шаг по�
зволит решать социальные
проблемы более оператив�
но, минуя формальности.

Приятно также то, что дорп�
рофсож помогает в органи�
зации, проведении и поощ�
рении победителей смот�
ров�конкурсов волонтер�
ского движения, музеев ис�
тории предприятий, вете�
ранских организаций и др.
Ведь главное, чтобы было
желание помочь ветеранам,
одиноким и нуждающимся в
наше непростое время жи�
тия�бытия.

Нашу же работу в этом на�
правлении мы будем регуляр�
но освещать в тематической
странице «Слово ветерана» в
дорожной газете «Южная ма�
гистраль».

Валентин БЕРДУТА,
собкор «Магістралі» 

(для «ВІСНИКА»)

Уж  лучше  предупредить!• Охрана труда

Призыв «предвидеть 
и предупредить!»  прежде всего, 
в интересах самих работников...

Активність
спілчан — 
запорука
успіху

Ф
от

о 
ав

т
ор

а Повно важення зобов'язують...
По итогам завершившихся отчетно�выборных собраний и
конференций в состав профсоюзных комитетов избраны
72 активиста ветеранских организаций Южной дороги.
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П
РО СВОЮ роботу прав�
ління ГО «Лікарняна каса

Львівської залізниці» регу�
лярно звітує, тому члени
профспілки завжди в курсі
всіх справ. Приміром, лише
за перше півріччя 2011�го ме�
дичну допомогу за її кошти
надано за 11,6 тис. випадків,
причому понад 2 тис. – у ден�
ному стаціонарі та 71 – амбу�
латорно.

Середня сума за надання
медичної допомоги у стаціо�
нарних відділеннях лікуваль�
но�профілактичних закладів
залізниці склала 843 грн. (у
клінічній лікарні Львівської за�
лізниці, де надається спеціалі�

зована медична допомога у
найскладніших випадках –
1028 грн.).

Медичним закладам заліз�
ниці у 2011�му (разом із пере�
хідними коштами з минулого
року) перераховано 8,6 млн
грн.

На засіданні правління ГО
заслухано інформацію про
участь у конференції асоціації
Лікарняних кас України та пе�
ревірках дотримання договір�
них умов із надання медичної
допомоги членам лікарняної
каси в медичних закладах Рів�
ного та Здолбунова.

Надія МИРОНОВА,
журналіст (для «ВІСНИКА»)

Лікарняна каса прозора для спілчан 
В

ЖЕ ЧЕТВЕРТИЙ рік у Щорсь�
кій виконробській дільниці

Конотопського будівельно�
монтажного експлуатаційного
управління цеховий комітет
очолює майстер Тетяна Яворсь�
ка. «Колектив у нас дружний, –
розповідає вона. Тому протиріч,
непорозумінь якихось просто
немає. Якщо й виникають пи�
тання, намагаємося вирішувати
на місці».

Серед важливих завдань го�
лови цехкому, як і скрізь, є по�
ліпшення умов праці. У Щорсі із
цим все гаразд: є душ, лазня,
добре облаштована побутова
кімната. Але на виїзді, у відря�
дженнях, будівельникам дово�
диться скрутніше, хоча керів�
ництво управління намагається
зробити максимум можливого
для їх роботи й відпочинку.
Спецодягом, за словами
Т.Яворської, дільниця забезпе�
чена добре.

Не випадає з поля зору голови
цехкому відпочинок дітей членів
профспілки. Усі заявки в табори
щороку задовольняються. Є в
колективі й багатодітна родина
– підсобного робітника М.Качу�
ри. Цехком йому допомагає.

А от найголовніша проблема
сьогодні, як не дивно, транспор�
тна. Щорська дільниця – вели�
ка, і якщо в напрямку Бахмача
можна доїхати дизель�поїздом,
то до Хоробичів українського
дизель�поїзда немає, а з Корю�
ківкою взагалі відсутнє паса�
жирське сполучення. «Не лише
ми в такій ситуації, – продовжує
Тетяна Яворська. – У дистанціях
колії та сигналізації і зв’язку так
само – добирайся на перегін, як
можеш. Це ускладнює нашу ро�
боту...»

Микола ПАЦАК,
позаштатний кореспондент

«ВІСНИКА»

П
РЕДСТАВИТЕЛИ ветеран�
ских организаций дистан�

ций электроснабжения и сигна�
лизации и связи со всей Южной
магистрали провели в Купянске
совместный семинар по обмену
опытом работы.

Проблемы, которые поднима�
лись во время обсуждения, бы�
ли разнообразные, начиная с пу�
тевок на оздоровление и закан�
чивая зубопротезированием.

Когда речь зашла о сотрудни�
честве, в частности, с админист�
рацией структурных подразде�
лений, помощник начальника
службы сигнализации и связи
по кадрам дороги Е.Ращупкина
подробно разъяснила, как ре�
шаются вопросы ветеранов на
Южной.

Среди участников семинара
были активные волонтеры, и их
бескорыстную работу заслужен�
но отметили – грамотами и сло�
вами искренней признательнос�
ти за благотворительную работу.

Ветераны посетили музей ис�
тории Купянского узла, Свято�
Покровский храм и вместе по�
радовались новому железнодо�
рожному вокзалу, вошедшему в
десятку лучших в Украине.

Василий ВЕРБИЦКИЙ,
общественный корреспондент

«ВІСНИКА»

О
НОВЛЕНИЙ склад молодіж�
ної ради Одеського дор�

профсожу на чолі з Іваном
Кричкіним, слюсарем вагонного
депо Одеса�ЗаставаІ, рішуче
взявся за реалізацію своїх планів. 

Тож вирішили посилити ін�
формаційну роботу – і почали
випускати власний вісник!

Світ побачили вже два номе�
ри молодіжного інформацій�
ного листка. Цікаво, що допи�
сувачами стали не лише молоді
спілчани, але й голови профор�
ганізацій, які розповідають про
досвід співпраці з молоддю.

Спілкуючись з «ВІСНИ�
КОМ», І.Кричкін підкреслив,
що у новій для них справі їм
допомагають фахівці оргвідді�
лу Одеського дорпрофсожу.

Доньки чергових по стан�
ції Ворожба О.Кириченко та
В.Рубана цього року вперше
переступили поріг школи.
До привітань із початком на�
вчального року приєднався і
профком, який вручив пер�
шокласницям подарунки –
глобуси та цукерки.

Андрій РАЗІН, старший
приймальник поїздів,

заступник голови 
профорганізації 
станції Ворожба

правленную в пользу трудящихся
и турецкого общества. Власти же
сделали упор на развитие капи�
тала, оставив без внимания со�
циальную составляющую. В этой
связи BTS обратил внимание на
ряд негативных факторов. К при�
меру, плохие условия труда и не�
определенность в отношении бу�

дущего компании привели к зна�
чительному сокращению числен�
ности персонала. Часть специа�
листов была уволена и заменена
низкооплачиваемыми работни�
ками, которым отказано в праве
принимать участие в профсоюз�
ной деятельности.

И это не единственная форма

давления: против членов проф�
союза BTS возбуждены сотни ад�
министративных и судебных дел,
единственной причиной которых
стала именно профсоюзная де�
ятельность. Лидеры и члены
профсоюзов BTS и KESK задер�
живались и арестовывались без
каких�либо оснований. Тем не

менее профсоюз BTS продолжает
вести активную информацион�
ную кампанию в интересах своей
организации и за современную
государственную железнодо�
рожную сеть в Турции.

По материалам пресс�релиза
Международной 

федерации транспортников

Будні організацій

ЗЗ 03049, Київ, Повітрофлотський проспект, 15 А.  Е�mail: visnykprof@uz.gov.ua•пошти «Вісника»

Одесский дорпрофсож
начал обучение вновь из�
бранных председателей
первичных профорганиза�
ций. Первый семинар состо�
ялся еще в августе. Председа�
тель дорожной профоргани�
зации А.Прокопенко и спе�
циалисты аппарата дорпроф�
сожа подробно проинфор�
мировали присутствующих о
различных аспектах профсо�
юзной работы, ответили на
их вопросы.

Что ж, «азы» усвоены, те�
перь – дело за правильным
применением полученных
знаний на практике.

ПРЕСС�ЦЕНТР
Одесского дорпрофсожа

*   *   *
Увага адміністрації і

профкому Конотопської
дистанції колії Південно�
Західної залізниці до умов
праці трудівників, їх від�
починку та оздоровлення
виявляється у конкретних
справах. Так, у 2011 році для
покращання умов виробни�
чого побуту і санітарії при�
дбано та передано колійни�
кам десять мікрохвильових
печей і умивальників, шість
холодильників, 25 електро�
конвекторів. На ці потреби
витрачено 24 тис. грн.

За кошти профбюджету
профком придбав путівки у
пансіонати «Магія» м. Ново�
федорівка, «Прибій» м. Саки
для 61 спілчанина та членів
їхніх сімей, що на третину
більше ніж у 2010 році. Ще
дев’ятнадцять працівників
відпочили в санаторіях
«Хмільник», «Жовтень», «Вік�
тор» та «Світязянка».

Загалом у 2011�му на оздо�

ровлення працівників буде
витрачено близько 80 тис.
грн.

У таборах «Зорька», що на
річці Сейм, і «Променистий»
у Євпаторії оздоровлено, від�
повідно, 40 і 23 дитини ко�
лійників.

Тож профкомом задоволе�
но всі заявки на оздоровлен�
ня наших спілчан та членів їх�
ніх сімей.

Тетяна МОЗГОВА,
голова профорганізації

Конотопської дистанції колії

*   *   *
«Фастівські рефрижера�

торники традиційно з
сім’ями відзначили День
профспілки, що святкував�
ся у першу неділю серпня,
на мальовничій лісовій га�
лявині на березі річки Уна�
ва. Спілчанам є про що гово�
рити, адже профактив «Укр�
рефтрансу» докладає багато
зусиль, щоб зберегти робочі
місця, забезпечити гідні умо�
ви праці та пристойну заро�
бітну плату, відстояти інші со�
ціально�економічні інтереси
працівників. За підсумками
2010�го і першого півріччя по�
точного року завдяки напру�
женій повсякденній праці,
підприємство отримало ваго�
мі результати господарюван�
ня. 

Учасників свята тепло при�
вітали директор «Укрреф�
трансу» В.Ільчишин і голова
об’єднаного профкому
В.Олєйніков.

Святкування супроводжу�
валося спортивними змаган�
нями з обов’язковим наго�
родженням переможців, спі�
вами та іншими розвагами»,
– повідомив заступник голо�

ви об’єднаної профорганіза�
ції «Укррефтрансу» В’ячес�
лав ШУЛЬГА.

*   *   *
«Ему 75, а он по�прежне�

му в строю и не представ�
ляет жизни без заботы о
других!», – это строки о По�
четном железнодорожнике,
ветеране В.КОСТЕНКО из
письма председателя проф�
организации Сумской ди�
станции сигнализации и свя�
зи Николая ЕРМОЛЕНКО:
«33 года отдал Владимир Ти�
хонович Южной дороге,
14 из них возглавлял проф�
ком. Избирая его председа�
телем совета ветеранов Лю�
ботинского узла, никто не
усомнился в том, что к своим
новым обязанностям быв�
ший профлидер отнесется с
присущей его характеру от�
ветственностью. Недавно мы
от души чествовали нашего
юбиляра на станции Любо�
тин».

А председатель совета ве�
теранов Сумской дистанции
сигнализации и связи Ана�
толий РЕЗНИЧЕНКО расска�
зал в письме об А.КИСЛЕН�
КО, которому в сентябре ис�
полнилось 90: «За этой циф�
рой – смена времен и поко�
лений, вереница событий –
наша история! Ордена и ме�
дали звенят на груди… Ра�
дист�подводник оборонял
Заполярье, атаковал фашис�
тов у берегов Норвегии, под�
вергался ожесточенным бом�
бежкам. А после войны – го�
ды мирного, но напряженно�
го труда, добрых двадцать
лет в Сумской дистанции сиг�
нализации и связи Южной
магистрали. Несмотря на

преклонный возраст, наш
Александр Федорович актив�
но участвует в общественной
деятельности: он член совета
ветеранов своего поселка».

*   *   *
Профком локомотивно�

го депо Кременчуг Южной
железной дороги старает�
ся наполнить досуг членов
профсоюза незабываемы�
ми впечатлениями и да�
рит... путешествия. Зимой
наши работники уже не�
сколько лет подряд ездят в
Яремчу покататься на лыжах.
С каждым годом становится
все разнообразней и летний
отдых. К примеру, профком
заключил договоры с панси�
онатами в Алуште и Гурзуфе,
и теперь деповчане отдыха�
ют не только в ведомствен�
ной евпаторийской здравни�
це. Все более популярны и
короткие экскурсионные по�
ездки: наши железнодорож�
ники побывали в Одессе,
Львове, других городах. А
объединив усилия с предсе�
дателем профкома Кремен�
чугского цеха Полтавского
вагонного участка Н.Рыжко�
вой, наш профлидер А.Лов�
кова расширила географию
отдыха: организована поезд�
ка в Санкт�Петербург. Впро�
чем, к этой экскурсии присо�
единились работники других
структурных подразделений
Кременчугского узла и ни�
сколечко не пожалели, ведь
впечатления о Петергофе,
Финском заливе, Неве,
дворцах и мостах не сотрутся
из памяти...

Александр БЕЗУССКИЙ,
машинист локомотивного

депо Кременчуг

Інформаційна робота•
Полку «вісників» 

прибуває...

Встали на защиту — попали под пресс

ДО ТЕМИ

Про те, як дбають про па�
цієнтів у залізничній лі�
карні станції Королеве,
розповів громадський ко�
респондент «ВІСНИКА»,
водій Мукачівського буді�
вельного управління № 5
Іван КОЗАК: «Тут не ли�
ше дбайливо лікують за�
лізничників, але й добре
їх годують, адже пра�
вильне повноцінне харчування – запорука скорішого оду�
жання, вважають кухарі А.ПОЛЯНСЬКІ та М.НОВАК (на
знімку). Адже багатьом пацієнтам необхідні спеціальні ді�
єтичні страви. Працівники лікарняної їдальні чудово справ�
ляються з цим завданням, роблять усе для того, щоб хворі
скоріше зміцніли і поздоровшали».

У
ГРОЗОЙ безопасности желез�
ных дорог и существенным

ухудшением условий труда обер�
нулся процесс реструктуризации
железнодорожной отрасли в Тур�
ции. Причиной этому стало, в час�
тности, отсутствие должного конт�
роля и плохое управление, считает
железнодорожный профсоюз BTS.

Профсоюз всегда поддержи�
вал идею реструктуризации, на�

«На честь 78�річчя з дня заснування у вагонному депо Конотоп
Південно�Західної магістралі відкрито музей залізничної слави, а
також відбулася презентація книги�історії підприємства «В едином
строю». На свято запросили ветеранів депо, для яких зустріч з дав�

німи колегами стала
неабияким подарун�
ком. Кожен запро�
шений отримав ек�
земпляр книги на
згадку», – повідоми�
ла економіст, голова
молодіжної ради де�
по Олена ДАНЬКО.
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Международная солидарность: в организациях МФТ•


